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اعداد هشدار می دهند؛ 
ایران در آستانه شروع 

موج چهارم کرونا

 ترانزیت شرق ـ غرب 
و غرب به جنوب با آزادراه 
غدیر تأمین می شود

سرمقاله
بهای اینترنت، گسترش نابرابری 

و نظارت بر صدا و سیما 
حسین محمدی

بر اساس مصوبه مجلس، بهای اینترنت در 
سال آینده سه برابر و درآمد حاصل از آن به صدا 
پرداخت  مجازی  فضای  بر  نظارت  برای  سیما  و 
می شود. این مسئله در حالی است که اعتراضات 
بسیاری در سال های اخیر متوجه خود دستگاه 
صدا و سیما بوده است. از مواضع صدا و سیما در 
بخش های اخبار، سیاسی، اجتماعی و دغدغه های 
مردم که عبور کنیم، به جامعه ورزش نیز آن طور 
که باید و شاید توجه نمی شود. گاهی گزارشگرانی 
مورد استفاده قرار می گیرند که سطح اطلاعاتشان 
برای  افراد  برخی  از  است.  پدیا  ویکی  به  منوط 
کارشناسی بهره می جویند که مشخص نیست در 
چه رشته ای تخصص دارند و از کجا پیدا می شوند. 
کارشناسانی که یک شبه می آیند و صحبت هایی 
را مطرح می کنند و چند روز تاریخ مصرف دارند 
و به یکباره ناپدید می شوند.  با آغاز به کار شبکه 
ورزش که انتظار می رفت به رشته های منهای 
فوتبالی توجه شود،  ساعات اصلی را به برنامه های 
فوتبالی اختصاص می دهند و زمانی هم که مردم 
خواب هستند رشته های دیگر را پخش می کنند 
و در گزارشاتشان می آورند که توجه ما به فوتبال 
و غیر فوتبال برابر است. از لحاظ کمیتی درست 
است اما به لحاظ کیفی ... . برنامه های پر مخاطب 
مردمی را تعطیل و باعث می شوند راز بقا پر بیننده 
ترین برنامه شود. متاسفانه از زمانی که نگاه مدیران 
صدا و سیما از جامعه دور شده رسانه های بیگانه 
تمام تلاش خود را کرده اند نهایت بهره را از این 
مسئله ببرند اما فضای مجازی بیشترین نقش را در 
این زمینه بر عهده گرفته است. در روزگاری که دائم 
گفته می شود در خانه بمانید، سفر را ممنوع کرده 
اند و حتی شب نشینی و دورهمی های خانوادگی 
نیز مجازی برگزار می شود، می خواهند اینترنت را 
گران کنند. این مسئله به خوبی تفاوت مدیران و 
تصمیم گیران نسبت به مردم عزیز و نجیب کشور را 
نشان می دهد. مسئله ای که روز به روز به گسترش 
نابرابری میان توده مردم با مدیران مرفه را دامن می 
زند. تنها دلخوشی و راه ارتباطی مردم با یکدیگر 
شد  گرانتر  صورت  در  که  است  اینترنت  همین 
فشار بسیاری را بر جامعه وارد می کند. در همین 
روزهایی که کرونا آمده و فاصله گذاری اجتماعی 
بر  اینترنت  طریق  از  تنها  مربیان  کرده  ایجاد  را 
ورزشکاران نظارت می کنند، مدارس مجازی برگزار 
می شود، سمینار ها و ... وبیناری تشکیل می شوند 
و حتی خبرنگاران با دورکاری گزارش می گیرند 
و از تلفن و اینترنت بهره می برند.  از طرفی در 
اینکه فضای مجازی محیطی افسار گسیخته دارد و 
هرکسی هر چیزی را که می خواهد بیان می کند 
شکی نیست. در بخش ورزشی شاهدیم که افراد 
خود را قهرمان جهان معرفی می کنند در حالی که 
در استانشان نیز مقامی ندارند، هویت های جعلی 
شکل گرفته و هر استفاده ای از ان می شود اما 
نظارت صدا و سیما بر آن راهکار درستی به نظر 
نمی رسد، صدا و سیمایی که شاید خود به نظارت 
بیشتری احتیاج دارد. امیدواریم نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در اینباره تجدید نظر کنند و یکبار 
دیگر تمام جوانب کار را بسنجند زیرا این مسئله 
چیزی جز عصبانی کردن مردم و گسترش نابرابری 

در جامعه در بر ندارد.

خبر
همسان سازی حقوق بازنشستگان در آینه واقعیت

قانون  چارچوب  در  را  بازنشستگان  حقوق  سازی  همسان  توسعه:  ششم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  رئیس 
پیگیری می کنیم.

حاجی بابایی گفت: با عنایت به مسئولیتم در کمیسیون تلفیق برنامه ششم توسعه با وجود پیگیری های 
با دفاعیات مستدلی که داشتیم، متاسفانه درنهایت مجمع تشخیص مصلحت بدلیل مخالفت دولت  متعدد و 

واعلام عدم توان برای اجرا، کلمه همسان سازی را حذف کرد و به کلمه متناسب سازی اکتفا نمود.
برنامه ششم توسعه، همه  افزود:اجرایی نمودن ماده ۱۲و۲۹ و۳۰ قانون  برنامه وبودجه  رئیس کمیسیون 
ساله در بودجه های سنواتی مورد تاکید قرار گرفته است و دولت اعتباراتی کمی را برای همسان سازی در لوایح 
بودجه قرار داده، که همواره با اعتراضات ونطق ها ودفاعیات در صحن مجلس و حتی در مناظره های تلویزیونی 
با دلایل محکم به آن اعتراض کردیم و در قانون بودجه نهایی در سنوات گذشته اعتبار همسان سازی دولت 

را، افزایش داده ایم.
حاجی بابایی گفت: در سال ۱۳۹۹ در دولت علیرغم کمبود اعتبارات، اقدامات مناسبی به دلایل مختلف 

صورت گرفت، که حتما ادامه خواهدیافت.
وی بیان داشت: راه حل مساله این است که دولت این پیشنهاد را در قالب لایحه به مجلس تقدیم نماید، 
اما چرا این لایحه را نمی آورد، تا از طریق طرح پیگیری شود، جای سوال است؟ البته راه دیگر این است که آن 

را در قانون برنامه هفتم توسعه مصوب کنیم. ماهرسه راه رامی رویم.
حاجی بابایی درباره اینکه از این سه راه:۱_دولت لایحه بیاورد۲_مجلس طرح دوفوریتی بدهد۳_دربرنامه 
هفتم تصویب شود، کدام بهتر وشدنی است؟ با اشاره به هماهنگی های صورت گرفته درمجلس گفت: طرح دو 

فوریتی را نیز ۱۹۶ نفر امضا نموده ایم وبه هیات رئیسه تحویل شده است.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه ومحاسبات مجلس اظهار داشت: اگر دولت لایحه را آماده کند، ما به سرعت 
آن را مصوب می کنیم، اما اگر این لایحه توسط دولت به مجلس ارائه نشود، هم دوفوریتی وهم در برنامه هفتم 

قطعا آن را پیگیری می کنیم.

برخی کارخانه ها و خودروسازی ها هزینه های انتخاباتی را تامین می کنند

نفوذ پول های کثیف به انتخابات ۱۴۰۰
عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا صادقانه سخن 
گفتن با مردم در آستانه انتخابات را در افزایش رغبت آنها برای 
راهکارهای  تشریح  ضمن  و  می  داند  موثر  انتخابات  در  مشارکت 
افزایش مشارکت می گوید: برخی از راه های افزایش مشارکت در 
جامعه به نهادهای مدنی و برخی از آن به نهادهای رسمی و برخی 

نیز به آحاد جامعه و افراد باز می گردد.
به گزارش خبرآنلاین، »انتخاباتی که در آن قشر اندکی، امکان 
مشارکت و رشد داشته باشند به هیچ وجه مطلوب نیست.« این 
پاسخی است که عباس سلیمی نمین از چهره های سیاسی اصولگرا 
به ایده برخی طیف های سیاسی مبنی بر مشارکت محدود برای 
انتخاب مطلوب می دهد. این چهره اصولگرا نسبت به نفوذ پول های 
کثیف به انتخابات ۱۴۰۰ هشدار جدی می دهد و تاکید دارد قوه 
قضاییه باید فضای انتخابات و پول ها و هزینه های تبلیغاتی که وارد 

انتخابات می شود را با دقت رصد کند.
را در  انتخابات  آستانه  با مردم در  او صادقانه سخن گفتن 
افزایش رغبت آنها برای مشارکت در انتخابات موثر می  داند و ضمن 
خبرآنلاین  خبرگزاری  به  مشارکت  افزایش  راهکارهای  تشریح 
می گوید:» برخی از راه های افزایش مشارکت در جامعه به نهادهای 
مدنی و برخی از آن به نهادهای رسمی و برخی نیز به آحاد جامعه 

و افراد باز می گردد.«
با  اصولگرا، در گفتگو  نمین، چهره سیاسی  عباس سلیمی 
خبرگزاری خبرآنلاین ضمن تاکید بر اهمیت مشارکت حداکثری 
در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰، گفت: یقینا جامعه زمانی به 
بهترین وجه ممکن اداره خواهد شد و همزمان موجب رشد جامعه 
و  مناسب  فضای  در یک  آن جامعه  در  بود که مشارکت  خواهد 
باثباتی شکل بگیرد بنابراین مشارکت لازمه پیشرفت جامعه و فرد 
است یعنی بدون مشارکت برای جامعه یا فرد نمی توان هیچ رشدی 
قائل بود. او در پاسخ به این سوال که ارزیابی شما از ایده برخی که 
معتقد به مشارکت محدود برای انتخاب مطلوب هستند چیست، 
گفت:  اگر انسان را انتخابگر بدانیم و به این باور داشته باشیم که 
این انتخاب کردن موجب رشد وی خواهد شد بنابراین آرزو داریم 
انتخاباتی برگزار شود که در آن جمعیت حداکثری، رشد پیدا کنند 
یعنی اکثریت و آحاد جامعه در آن سهیم باشند. در مقابل، انتخاباتی 

که در آن قشر اندکی، امکان مشارکت و رشد داشته باشند به هیچ 
وجه مطلوب نیست.

این تحلیلگر اصولگرا گفت: در واقع وقتی جامعه احساس کند 
با احزاب و گروه هایی در مقابل خودش مواجه است که صادقانه با 
آنها رفتار خواهد کرد بیشتر به مشارکت در انتخابات ترغیب خواهد 
شد، مثل این است که احساس کنیم اگر به بازار خرید برویم با 
فروشنده هایی مواجه خواهیم شد که صادقانه سخن خواهند گفت 
ایراد و قوت های کالاهای خود را می گویند ضمن اینکه فریب هم 
نمی دهند. طبعا در این بازار با انتخابگری، آرامش و رغبت بیشتری 
عمل خواهیم کرد در مقابل اگر احساس کنیم وارد بازاری می شویم 
که عرضه کننده کالاها قصد فریب دارند و صادقانه هم برخورد 
نمی کنند رغبتی به انتخابگری در چنین فضایی نداریم. بنابراین 

یکی از عوامل ایجاد رغبت در مشارکت، احزاب سیاسی هستند.
وی گفت: یعنی شرایطی که پول های ناسالم وجود نداشته 
باشد، مثلا یک حزب یا فردی، هزینه هایشان را روی فریب مردم 
تبلیغاتی  خرج  را  هزینه هایشان  دیگر  بیانی  به  کنند  متمرکز 
می کنند تا بهتر بتوانند مردم را فریب دهند، قوه قضاییه وظیفه 
متاسفانه  امروزه  دارد.  را  جریانات  و  رفتارها  نوع  این  با  برخورد 
و  می شوند  فعال  تبلیغاتی  کارشناس  افراد  انتخابات،  آستانه  در 
کاندیدها و نامزدهای انتخابات را با هزینه های سنگین به خدمت 
می گیرند و هنر آنها این است که مخاطب را فریب بدهند و به 
گونه ای نادرست و ترفندهای تبلیغاتی مخاطب را نسبت به رقبای 

انتخاباتی، بدبین کنند.
این چهره اصولگرا گفت:  از وظایف مهم قوه قضاییه این است 
راه های  از  آن هم  انتخابات  در عرصه  پول های کلان  ورود  از  که 
ناسالم، جلوگیری کند و گزارشی به مردم دهد مبنی براینکه فلان 
جریان از پول های کثیف استفاده کرده یا فلان حزب از باندهای 
قدرت پول دریافت کرده است. به عنوان مثال از برخی کارخانه های 
دولتی پول دریافت می کنند یا خودروسازان دولتی همواره یکی 
از منابع تامین هزینه های انتخاباتی هستند. از این رو این وظیفه 
قوه قضاییه است که به مردم گزارش دهد. بدین ترتیب برخی از 
نهادهای رسمی هم وظایفی در راستای سالم سازی هر چه بیشتر 

انتخابات و ایجاد رغبت برای مردم دارند.
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روزنامه صبح ایران

وزیر بهداشت: کرونای ایرانی نداریم
بهار سال آینده از قطب های تولید واکسن می شویم؛

نفر  هزار   ۸۰۵ مسکن،  ودیعه  وام  دریافت  متقاضیان  پیامک  هزار   ۹۲۰ مجموع  از 
انتخاب  مشمول دریافت این وام بودند که حدود ۳۳۷ هزار نفر، بانک مورد نظر خود را 
برای  که  کسانی  به  تا  شدند  موظف  مسکن  ودیعه  وام  پرداخت  عامل  کرده اندبانک های 
دریافت این وام تشکیل پرونده داده اند تا پایان اسفند تسهیلات پرداخت کنند.بانک مرکزی 
بخشنامه ای به بانک های عامل پرداخت وام ودیعه مسکن ابلاغ کرد تا کسانی که در بانک 
برای دریافت این وام تشکیل پرونده داده اند تا پایان اسفند وام آن ها پرداخت شود. پروانه 
اصلانی افزود: از مجموع ۹۲۰ هزار پیامک متقاضیان دریافت وام ودیعه مسکن، ۸۰۵ هزار 
نفر مشمول دریافت این وام بودند که حدود ۳۳۷ هزار نفر، بانک مورد نظر خود را انتخاب 
به دلیل  بقیه  و  داده اند  پرونده  نفر تشکیل  تعداد ۲۳۱ هزار  این  از  اینکه  کرده اند ضمن 

نداشتن اجاره نامه رسمی و یا کد رهگیری معتبر، از تشکیل پرونده منصرف شدند.

هر چند که طبق اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت 
وضعیت بازار روغن عادی است، اما در میانه صحبت های 
مسئولان این بخش به افزایش قیمت جهانی روغن، احتکار 
خانگی و برخی مشکلات مربوط به واردات، به عنوان دلایل 

نابسامانی در بازار این محصول اشاره شده است.
عباس قبادی با اشاره به اینکه ۷۰ تا ۸۰ درصد روغن 
پالم  روغن  قیمت  کرد:  اظهار  است،  وارداتی  کشور  خام 
است،  داشته  افزایش  تن  در  یورو   ۹۰۰ به  یورو   ۶۰۰ از 
یورو   ۱۳۰۰ به  یورو   ۷۰۰ از  آفتابگردان  روغن  همچنین 
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۷۰ تا ۸۰ درصد روغن خام 
کشور وارداتی است

تمدید مهلت دریافت وام 
ودیعه مسکن تا پایان اسفند

 بیش از ۲۰۰ شهر در تابستان 
تنش آبی دارند!

شرکت مهندسی آب و فاضلاب هشدار داد: 

23

طی بخشنامه بانک مرکزی؛

وزارت صنعت، معدن و تجارت: 
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